
Skrivelse angående Käppalaverkets ansökan om slamlager i Upplands-Bro 
Diarienr. 15/0651-427 

Till Upplands-Bro kommun 
Bygg- och Miljönämnden 
196 81 Kungsängen 
bygg-ochmiljonamnden@upplands-bro.se 

Den 30/5-2016 besökte vi kommunens informationsmöte i Bro, angående Käppalaverkets ansökan 
om att få anlägga ett slamlager mitt emot Jehanders grustäkt på Håtunavägen i närheten av Håbo 
Tibble. Trots alla försäkringar om kvalitetssäkring gick vi hem efter mötet med många frågetecken 
kring de långsiktiga konsekvenserna för oss boende i närområdet, om denna ansökan bifalles av 
kommunen. Vi ser flera långsiktiga negativa konsekvenser av ett sådant beslut för invånarna i vår 
byggd. Vi har följande invändningar: 

1. Placeringen: Upplands-Bro kommun har redan tagit ett stort ansvar för kretsloppet genom 
olika anläggningar t ex Ragn-Sells och Jehanders anläggningar som ligger utmed samma 
vägsträcka som ett planerat slamlager. Vi anser det viktigt att sprida ut placeringen av 
liknande verksamheter på flera kommuner. Vi befarar att i takt med att man placerar fler 
liknande verksamheter på samma plats, så kommer intresset att öka för att ännu fler 
anläggningar söker sig hit i framtiden med påföljande negativ miljöpåverkan. 
 

2. Trafiken: Håtunavägen är redan nu mycket hårt belastad med tung trafik till-och från 
Jehanders bergtäkt och Ragnsells. För privatbilister på väg till E-18 eller Bro finns inget 
alternativ till Håtunavägen. Privatbilismen tvingas idag i hög grad samsas med tung trafik. Vid 
köbildning sker farliga omkörningar på denna sträcka med stora olycksrisker.  Vägen är redan 
nu för smal för nuvarande trafik. Blir det en trafikolycka, är det främst privatbilisten som 
råkar illa ut. På mötet framkom att antalet körningar blir många fler än tidigare sagts. 
 

3. Luktutsläpp: Den förhärskande vindriktningen i vårt område är nordvästlig, vilket betyder att 
utsläpp från slamlagret kommer att föras ut över Håbo-Tibble och omgivande områden. 
Avloppsdoft i våra trädgårdar påverkar människors välbefinnande negativt. Vi som bor på 
landet har bland annat valt detta för att få andas frisk luft. 
 

4. Grundvatten: Några hundraprocentiga garantier för att grundvattnets perfekta kvalitet inte 
skulle påverkas av slamlagret fick vi inte på mötet. Då många av oss har egna brunnar eller 
ett gemensamt vattenverk som försörjer oss idag med god vattenkvalitet, så är vår oro stor 
inför hälsoriskerna i framtiden för oss själva och kommande generationer. 
 

5. Värdeminskning: Vi befarar att ett slamlager i Bro kan medföra en värdeminskning på våra 
bostäder  

Vi anser att de långsiktiga negativa konsekvenserna för invånarna i vår byggd inte är tillräckligt 
utredda. Vi befarar att om nämnden bifaller Käppalaverkets anmälan, kommer detta beslut att ligga 
fast för all framtid oavsett de negativa konsekvenserna för nuvarande befolkning och framtida 
generationer. Detta oroar oss mycket. Vi förstår heller inte varför denna fråga aktualiseras på nytt, 
trots tidigare utredningar, avslag och motstånd från invånarna. Vi hoppas att nämnden väger in våra 
synpunkter i sitt beslut. 

Håbo-Tibble 2016-06-05 

Med vänliga hälsningar     Dick Maliks och Kristina Piltz-Maliks 
Kyrkbyvägen 31, 197 93 Bro 
maliks48@icloud.com 
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